
Protokół Nr LXVIII/10 
z LXVIII  Sesji Rady Miejskiej Białogardu  

w dniu 29 września 2010 r. 
 
 
 

Miejsce obrad : sala konferencyjna Urzędu Miasta 
Listy obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 
1.  Otwarcie Sesji, w tym: 

-  stwierdzenie „quorum”, 
-  przedstawienie porządku obrad, 
-  przyjęcie protokołu z LXVII Sesji.  

2. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:  
a) zawarcia z Gminą Karlino porozumienia międzygminnego w sprawie 

powierzenia przez Gminę Karlino Miastu Białogard zadania publicznego 
obejmującego zapewnienie warunków do spełniania obowiązku odbycia 
rocznego przygotowania przedszkolnego przez dzieci niepełnosprawne 
będące mieszkańcami  gminy Karlino w oddziale specjalnym w Przedszkolu 
Miejskim Nr 3 w Białogardzie oraz udziału Gminy Karlino w kosztach 
realizacji powierzonego zadania – druk B, 

b) wysokości opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne 
prowadzone przez Miasto oraz za pobyt dziecka w oddziale żłobkowym 
przedszkola publicznego prowadzonego przez Miasto – druk H, 

c) podjęcia przez Miasto Białogard współdziałania z Powiatem Białogardzkim w 
celu realizacji partnerskiego projektu dofinansowanego w ramach 
Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011- druk A, 

d) przyjęcia  „Programu  Rewitalizacji  Miasta  Białogard  na lata 2011-2020” – 
druk D, 

e) zabezpieczenia środków finansowych na realizację projektu finansowanego 
częściowo w ramach Działania 8.3 Programu Operacyjnego Innowacyjna 
Gospodarka – druk K, 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego planu inwestycyjnego Miasta 
Białogard na lata 2003-2010 - druk E, 

g)  podjęcia     realizacji     przedsięwzięcia     inwestycyjnego „Budowa  krytej  
pływalni  przy  ul.  Moniuszki  w  Białogardzie” - druk I, 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie podjęcia realizacji inwestycji polegającej na 
przebudowie ulic Asnyka, Curie-Skłodowskiej i Polnej w Białogardzie – druk 
J, 

i) o zmianie uchwały budżetowej na 2010 rok - druk G, 
j) udziału Miasta w pokryciu wydatków Policji – druk L, 
k) o zmianie uchwały budżetowej na 2010 rok - druk Ł, 
l) informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Białogard oraz planów 

finansowych miejskich instytucji kultury za pierwsze półrocze 2010 r.  – 
druk C, 

ł) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w 
skład mieszkaniowego zasobu miasta – druk F, 

m) utworzenia  miejskiej  jednostki  budżetowej – Warsztat Terapii Zajęciowej 
– druk M, 

n) utworzenia w szpitalu i zakładach pomocy społecznej w Białogardzie 
odrębnych obwodów głosowania w wyborach do rad gmin, rad powiatów i 
sejmików województw oraz wyborach wójtów, burmistrzów i prezydentów  
miast, zarządzonych na dzień 21 listopada 2010 r. oraz ustalenia ich 
numerów i granic – druk N. 
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  3. Informacja Burmistrza o stanie bazy i zamierzeniach związanych z rozwojem 
sportu. 

  4.  Sprawy organizacyjne Rady: 
       - Informacja z działalności komisji stałych Rady w 2010 roku. 
  5.  Wnioski, informacje i oświadczenia. 
  6. Informacja Burmistrza Miasta z działalności między sesjami oraz z wykonania  

uchwał Rady Miejskiej. 
  7. Interpelacje i pytania radnych oraz odpowiedzi na poruszone w nich sprawy. 
  8. Zamknięcie Sesji.     
 
 

Ad 1  Otwarcie Sesji, w tym: 

Przewodniczący Rady Sławomir Domański o godz. 9.00 wypowiedział formułę:  
„Otwieram LXVIII Sesję Rady Miejskiej”. 

-  stwierdzenie „quorum”, 
Według listy obecności jest 17 radnych – Rada była władna do 

podejmowania prawomocnych rozstrzygnięć. 

Za zgodą Rady § 34 ust. 2 Statutu Miasta obowiązki sekretarza obrad 
Przewodniczący Rady powierzył inspektorowi Biura Rady Miejskiej, 
Małgorzacie Zimmer. 

 

O godz. 9.28 przyszedł radny S.Purol. Na sali było obecnych 18 radnych. 
 

-  przedstawienie porządku obrad, 
 
Burmistrz Miasta – poinformował o wycofaniu z porządku  obrad projektu 

uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu miasta – druk F oraz 
wprowadzenie do porządku projektu uchwały w sprawie podziału miasta 
Białogard na okręgi wyborcze dla wyborów do Rady Miejskiej Białogardu i 
stałe obwody głosowania w wyborach do rad oraz liczby radnych 
wybieranych w każdym okręgu do Rady Miejskiej Białogardu – druk O. 

J.Harłacz – zgłosił wniosek o odłożenie projektu uchwały w sprawie podjęcia     
realizacji  przedsięwzięcia  inwestycyjnego „Budowa  krytej  pływalni  przy  
ul.  Moniuszki  w  Białogardzie” - druk I, ponieważ z budżetu Miasta ma być 
3 mln zł a mamy 20 mln zadłużenia i 7 mln zł deficytu. Ta inwestycja z 
punktu ekonomicznego nie jest uzasadniona, ponieważ nie ma na nią 
środków. Środki z Ministerstwa Sportu są te same jak środki z 
województwa. Otrzymamy 3 mln zł, jeśli będziemy mieli 18 mln zł. Radny 
poinformował, że był 6 kwietnia br. w Szczecinie na spotkaniu dotyczącym 
finansów publicznych. Gminy muszą sobie wyznaczyć priorytety dot. 
infrastruktury drogowej, szkół, instytucji publicznych. Wszyscy mieszkańcy 
będą ponosili koszty utrzymania tego obiektu. Ponadto Radny wniósł o 
zdjęcie projektu uchwały w sprawie utworzenia  w szpitalu i zakładach 
pomocy społecznej w Białogardzie odrębnych obwodów głosowania w 
wyborach do rad gmin, rad powiatów i sejmików województw oraz wyborach 
wójtów, burmistrzów i prezydentów  miast, zarządzonych na dzień 21 
listopada 2010 r. oraz ustalenia ich numerów i granic – druk N.  

K.Sosnowski – przerywał radnemu J.Harłaczowi wypowiedź twierdząc, że nie 
wie co mówi. 

J.Harłacz – stwierdził, że może Pan K.Sosnowski jest głuchy albo głupi, że Pan 
nie rozumie co mówi. Ponadto stwierdził, że to Pan K.Sosnowski nie jest 
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przygotowany, żona Jemu zaginęła, nie był jak Pan K.Sosnowski rozwalał 
furtkę.  

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę od godz. 9.45 do godz.9.55. 
Po przerwie Przewodniczący Rady ogłosił kolejną przerwę od godz. 9.55 do 

godz. 10.10 celem przeprowadzenia konsultacji z szefami klubów. 
Po przerwie Przewodniczący Rady ogłosił po konsultacjach z szefami klubów 

przerwę do godz. 12.00. 
O godz. 12.00 Przewodniczący Rady wznowił obrady Sesji. Na sali obrad nie 

było radnych: A.Świrko i K. Sosnowskiego.  
A.Gajlewicz – pytał o przyczynę tak długiej przerwy? 
Przewodniczący Rady – odpowiedział, że przerwę ogłoszono ze względu na 

przybycie Policji. 
J.Harłacz – wyjaśnił, że Burmistrz lub gospodarz Urzędu wezwał Policję, bo Pan 

K.Sosnowski prowokował go, nieszczęśliwie upadł i resztą zajmie się Policja. To 
wina Porozumienia Samorządowego, które podpuszcza radnego K. 
Sosnowskiego. 

Burmistrz – oświadczył, że radny K.Sosnowski został odwieziony do szpitala poza 
Białogard. 

J.Zięcik – zgłosiła wniosek o wycofanie informacji Komisji Rewizyjnej, która nie 
funkcjonuje.  

 
Rada przegłosowała zmianę w porządku obrad przez wprowadzenie  

projektu uchwały – druk O: 
za-11, przeciw-0, wstrzymało się-2. Poprawka przeszła. 

 
Rada przegłosowała zmianę w porządku obrad przez zdjęcie  

projektu uchwały – druk I: 
za-7, przeciw-8, wstrzymało się-0. Poprawka nie przeszła. 

 
   
-  przyjęcie protokołu z LXVII Sesji.  

Radni przyjęli protokół z LXVII Sesji Rady Miejskiej, głosując: 
za – 11,  przeciw - 0, wstrzymało się – 1. 

 
Ad 2 Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zawarcia z Gminą Karlino porozumienia międzygminnego w sprawie 
powierzenia przez Gminę Karlino Miastu Białogard zadania 
publicznego obejmującego zapewnienie warunków do spełniania 
obowiązku odbycia rocznego przygotowania przedszkolnego przez 
dzieci niepełnosprawne będące mieszkańcami  gminy Karlino w 
oddziale specjalnym w Przedszkolu Miejskim Nr 3 w Białogardzie 
oraz udziału Gminy Karlino w kosztach realizacji powierzonego 
zadania – druk B, 

Przedstawiła: Marta Grabczyńska, Naczelnik Wydz. EKP 
 
Opinie Komisji: 

1) Edukacji – pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
 

Przegłosowano projekt uchwały:   za – 16 (jednogłośnie).                      
Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/468/10. 
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b) wysokości opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola 
publiczne prowadzone przez Miasto oraz za pobyt dziecka w 
oddziale żłobkowym przedszkola publicznego prowadzonego przez 
Miasto – druk H, 

Przedstawiła: Marta Grabczyńska, Naczelnik Wydz. EKP wraz z autopoprawkami 
Burmistrza Miasta 

 
Opinie Komisji: 

1) Edukacji – nie zajęła stanowiska (za-2, przeciw-2, wstrzymało się-1) 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – pytał jakie są obecnie stawki w przedszkolach? Podziękował Pani 

Burmistrz za utworzenie w tym roku dodatkowych miejsc w przedszkolach. 
Pytał dlaczego są tak duże stawki za posiłki skoro „zerówki” zostały 
przeniesione do SP Nr 3? 

Naczelnik Wydz. EKP – odpowiedziała, że odpłatność za przedszkola jest 
naliczana zgodnie z uchwałą Rady z listopada ubr., tj. na dziecko z zasiłkiem 
opłata wynosi 140 zł, a bez zasiłku – 156 zł, w przypadku dwoje dzieci 117 zł, 
więcej – 82 zł. 

J.Harłacz – pytał ile kosztuje posiłek dzienny w przedszkolu i żłobku? 
Naczelnik Wydz. EKP – odpowiedziała, że odpłatność za posiłki określa dyrektor 

przedszkola. 
J.Turnik – powiedział, że skoro Wojewoda zaskarżył naszą uchwałę to nie należy 

korespondować z Wojewodą, tylko skonsultować z prawnikami Wojewody nasz 
projekt. 

Naczelnik Wydz. EKP – powiedziała, że w orzecznictwie NSA jest, że zadaniem 
rady jest uchwalanie zajęć, za które rodzic płaci tj. zajęcia korekcyjne, 
umuzykalniające itp. Gdy wyjdzie taka sytuacja, że będzie inna zmiana to a 
dyrektor musi zgłosić się do Burmistrza o dokonanie takiej zmiany. 

Radca prawny – wyjaśnił, że orzecznictwo idzie w kierunku ścisłego powiązania 
odpłatności za konkretne świadczenia. Jeżeli są zajęcia, których nie ma w 
uchwale to należy to zawrzeć w uchwale. 

J.Turnik – zgłosił wniosek o dopisanie w § 2 ust. 2 ppkt e) o treści: ”inne zajęcia 
zgłoszone przez rodziców dzieci, dyrektora lub inne osoby”. 

Radca prawny – stwierdził, że ten zapis niczego nie zmieni, bo nie może być 
jedna stawka do wszystkich zajęć. 

J.Turnik – wycofał wniosek. 
Naczelnik Wydz. EKP – powiedziała, że w każdym przedszkolu może być inna 

stawka, bo w każdej placówce kto inny świadczy usługi. Naczelnik dodała, że bo 
mogą być kwoty miesięczne - od zajęcia. 

J.Turnik – stwierdził, że zmierza do tego, aby to ujednolicić. 
Z-ca Burmistrza – dodała, że sytuacja prawna jest specyficzna. Od września 

weszła nowa ustawa. Opinia radcy jest, że to my powinniśmy zaskarżyć decyzję 
Wojewody.   

J.Zięcik – pytała czy zajęcia dodatkowe odbywają się codziennie? 
Naczelnik Wydz. EKP – odpowiedziała, że raz w tygodniu. Stawkę wyceniamy 

dziennie a nie za zajęcia. 
J.Turnik – pytał czy jeśli zajęcia będą się odbywały od 9 do 10 czy będą 

bezpłatne? 
Radca prawny – odpowiedział, że odpłatność za opiekę i wychowanie 

przekraczające podstawę programową należy odróżnić od zajęć w ramach tej 
podstawy. 
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K.Drachal-Mostek – nadmieniła, że w podstawie programowej są zajęcia 
zabezpieczające jak np. rytmika. Podstawa programowa nie określa rodzaju 
świadczeń i metod tylko efekty jakie dziecko ma osiągnąć. 

Przegłosowano projekt uchwały:  za–15,  przeciw-2, wstrzymało się–0. 
Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/469/10. 

 
 

c) podjęcia przez Miasto Białogard współdziałania z Powiatem 
Białogardzkim w celu realizacji partnerskiego projektu 
dofinansowanego w ramach Narodowego Programu Przebudowy 
Dróg Lokalnych 2008-2011- druk A, 

Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
 
Opinie Komisji: 

1) Budżetu - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
2) Infrastruktury - pozytywna (za-3 jednogłośnie) 
3) Edukacji – pozytywna (za-4, przeciw-0, wstrzymało się-1) 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
K.Jarosz – pytał czy można wprowadzić w 2011 roku remont ulicy Chocimskiej? 
Burmistrz – odpowiedział, że wskazujemy w roku jedną ulicę, do 30.09.2010 r. 

mamy projekt i pozwolenie na budowę ul. Wyspiańskiego. Na ul. Chocimską 
trzeba zrobić projekt i mieć pozwolenie. 

J.Turnik – pytał o wysokość kosztów tej inwestycji, bo brak źródeł finansowania.  
Burmistrz – wyjaśnił, że Powiat przekaże 100 tys. zł na ul. Wyspiańskiego, 702 

tys. zł z budżetu Miasta , 1 mln 700-800 tys. zł z Województwa. 
J.Harłacz – pytał po co podejmować uchwały skoro nie ma wskazanych źródeł 

finansowania? 
Burmistrz – stwierdził, że przygotowujemy procesy przygotowawcze, aby uzyskać 

dotację to uchwały wyprzedzająco. Jak nie podejmiemy uchwały to z tego 
programu nie uzyskamy środków. 

J.Harłącz – powiedział, że spółka miejska ZKM chyli się ku upadkowi. 
W.Czurko – zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o zakończenie dyskusji: za- 

8, przeciw-6, wstrzymało się-2. Wniosek przeszedł. 
J.Turnik – zgłosił wniosek, aby ten projekt uchwały omówić w ostatnim punkcie, 

bo to dotyczy dużych środków. 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę od godz. 13.00 do godz. 13.10. 
Po przerwie wznowiono obrady. 
Przewodniczący Rady - poinformował, że jest wniosek nad tym, aby prace nad 

tym punktem przesunąć na koniec. Można przesunąć, ale dyskusji nad tym 
punktem nie będzie. 

J.Turnik – stwierdził, że nie pozwala się radnym dyskutować nad wydatkowaniem 
1 mln 700 tys. zł. Po co dyskutować?  

A.Gajlewicz –pytał czy nie powinniśmy nad tym dyskutować? 
Przewodniczący Rady – zapytał czy radny J.Turnik podtrzymuje wniosek? 
J.Turnik – odpowiedział, że tak. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek, aby ten projekt uchwały 

omówić w ostatnim punkcie: za- 6, przeciw-9, wstrzymało się-1. Wniosek nie 
przeszedł. 

Przegłosowano projekt uchwały:  za – 13 (jednogłośnie). 
Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/470/10. 
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d) przyjęcia  „Programu  Rewitalizacji  Miasta  Białogard  na lata 
2011-2020” – druk D, 

Przedstawił: Piotr Janowski, Naczelnik Wydz. RGS 
 
Opinie Komisji: 

1) Budżetu - pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
2) Infrastruktury - pozytywna (za-3 jednogłośnie) 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
T.Szwed – pytał o zasoby komunalne we wspólnotach, czy miasto jest 

przygotowane na takie koszty uczestniczenia w tym programie, czy przewiduje 
stworzenie rezerwy? 

Naczelnik Wydz. RGS – odpowiedział, że pierwszy konkurs odbędzie się w 2011 
roku, o tym będą decydowały wspólnoty. 

Burmistrz –  stwierdził, że jeśli zdecydujemy się na uczestniczenie to musimy 
zabezpieczyć środki. Nie wiemy jakie środki będą potrzebne. 

T.Szwed – powiedział, że musimy myśleć o zabezpieczeniu tych środków. 
Naczelnik Wydz. RGS – stwierdził, że w tej chwili trudno mówić o tych sprawach. 
J.Harłacz – pytał jakie są koszty inwestycji, które obiekty należy poddać 

rewitalizacji? Takie działania służą grze wyborczej. Powołał się na wskaźnik 
ekonomiczny Miasta. 

Burmistrz – wyjaśnił, że wskaźnik ekonomiczny jest bardzo dobry 30/60, 13/15. 
To wstęp, który nic nie kosztuje. Zwrócono się do około 500 podmiotów. Tu 
chodzi o rozwój Miasta.  To bardzo ważny dokument dla naszego Miasta, który 
dokonał Wydział RGS. 

J.Harłacz – powiedział, że w ub. tygodniu był w RIO. Na basen Burmistrz musi 
mieć 20 mln zł własnych środków.  

Burmistrz – stwierdził, że prognoza długu publicznego Miasta Białogard na lata 
2010-2022 jest załączona do materiałów. Do 2022 roku nie przekraczamy 
żadnego wskaźnika. 

Naczelnik Wydz. RGS – dodał, że pkt 4 rozdział 4 wskazuje dokładnie działania. 
Łączna wartość wynosi 103 mln zł. 

J.Zięcik – stwierdziła, że to bardzo wartościowy dokument, gdyż pokazuje Miasto 
we wszystkich sferach. Radna pytała jakie środki w RPO są zabezpieczone? 

Naczelnik Wydz. RGS – odpowiedział, że do końca 2013 roku - 11 mln euro na 
całe województwo poza Szczecinem. 

J.Zięcik – pytała czy ten dokument otwiera drogę do realizacji? 
Naczelnik Wydz. RGS – odpowiedział, że na wszystkie zadania zapisane będzie 

można się ubiegać o środki finansowe.  
J.Zięcik - prosiła o poparcie tej uchwały. To uchwała intencyjna dla osób, które 

składały konkretne wnioski do tego programu. 
J.Leszczyk – pytał czy właściciele nie zrzeszeni we wspólnocie mogą ubiegać się o 

takie środki, chodzi o budynek przy ul. 1 Maja 26? 
Naczelnik Wydz. RGS – odpowiedział, że to kwestia analizy finansowej. Nie 

można już złożyć wniosku. 
J.Turnik – pytał czy do wszystkich dotarła informacja? Zwrócił uwagę na zapisy 

„przyjazny dla inwestorów”, gdy jest mała liczba inwestorów. Radny uważa, że 
jest niedostosowany do potrzeb rynku pracy – co zostało zrobione? Radny 
powiedział, że stwierdza się odpływ młodych i wykształconych mieszkańców 
miasta Białogard. W turystyce – brak przystani wodnej, która została 
zrujnowana. 

Naczelnik Wydz. RGS – wyjaśnił, że przystań została ze środków Miasta 
wybudowana i odbudowana, to nie jest typowa przestrzeń a przystań do 
zatrzymania się. 
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Przegłosowano projekt uchwały:   za –14 (jednogłośnie). 
Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/471/10. 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę od godz. 13.55 do godz. 14.05. 
Po przerwie wznowiono obrady. 

 
e) zabezpieczenia środków finansowych na realizację projektu 

finansowanego częściowo w ramach Działania 8.3 Programu 
Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka – druk K, 

Przedstawiła: Małgorzata Stachowiak, Zastępca Burmistrza 
 
Opinie Komisji: 

1) Edukacji – projekt nie wpłynął w terminie Komisja nie mogła tym się zająć, 
zgłosił wniosek, aby przedstawić na piśmie sposoby realizacji 

Z-ca Burmistrza – wyjaśniła, że informatycy z UM będą się zajmować usługą 
w projekcie. 

2) Budżetu – pozytywna (za-5 jednogłośnie) z propozycją doprecyzowania 
kryteriów przydziału  

3) Infrastruktury - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – stwierdził, że to wykorzystanie środków dla naszej młodzieży jest 

lepsze niż utrzymywanie żony Burmistrza w CIS-ie. 
W.Czurko – powiedział, że to szczytny projekt. Na dzień dzisiejszy wynika, że 

zakup jednej jednostki będzie kosztował około 16 tys. zł. Błąd przedstawienia 
polega na braku szczegółowego wyliczenia projektu. Radny będzie głosował za 
tym projektem z uwagami. Ma nadzieję, że podniesie to status tych rodzin. 

J.Zięcik – pytała czy komputer może trafić po roku do innej osoby? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że nie, komputer będzie u jednej osoby przez 5 

lat i później trafia do Miasta. 
J.Turnik – pytał o wysokość kosztów osobowych? 
Z-ca Burmistrza – stwierdziła, że dzisiaj nie jest to możliwe, to możliwe po 

napisaniu tego projektu. Wymogiem jest, aby komputer służył przez 5 lat.  
J.Turnik – pytał skąd wziął się 1 mln zł? 
Z-ca Burmistrza – wyjaśniła, że został wyliczony relatywnie na podstawie 

programu w Koszalinie na 150 komputerów. 
J.Turnik – stwierdził, że ma wątpliwość, bo uważa, że kryterium jest bardzo 

niskie. Radny zgłosił wniosek o podniesienie do kwoty 500 zł. 
Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że to kryterium ustawowe dotyczące 

otrzymania stypendium szkolnego. 
J.Turnik – zrozumiał, że kryterium zostało przyjęte. 
Z-ca Burmistrza – dodała, że zwiększenie kwoty wykluczy wzięcie udziału w 

programie. 
J.Turnik – powiedział, że skoro tak to  wycofał wniosek. 

Przegłosowano projekt uchwały :   za – 13 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/472/10. 
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f) zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego planu inwestycyjnego 

Miasta Białogard na lata 2003-2010 - druk E, 
Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 

 
Opinie Komisji: 

1) Budżetu - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
2) Infrastruktury - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
3) Edukacji – pozytywna (za-4, przeciw-0, wstrzymało się-1) 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.leszczyk – powiedział, że wykreśliliśmy bibliotekę i proponował wrócić do zapisu 

w WPI. Radny pytał czy taki zapis jest pomocny o ubieganie się o środki 
zewnętrzne? 

Burmistrz – odpowiedział, że planujemy przebudowę na 1 rok. Jeśli będzie taka 
możliwość to będzie potrzebny taki zapis w WPI. 

Przegłosowano projekt uchwały:   za –11 (jednogłośnie). 

 Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/473/10. 

 
 
g)  podjęcia     realizacji     przedsięwzięcia     inwestycyjnego 

„Budowa  krytej  pływalni  przy  ul.  Moniuszki  w  Białogardzie” - 
druk I, 

Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
 
Opinie Komisji: 

1) Budżetu - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
2) Infrastruktury - pozytywna (za-3, przeciw-1, wstrzymało się-0) 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – stwierdził, że nie było informacji jakim budżetem będzie Burmistrz 

dysponował. Nie jest przeciwnikiem budowy basenu, jest za basenem pod 
warunkiem, że nie zubożeją jednostki będące na utrzymaniu Miasta, gdy jest  
zadłużenie dla wspólnot, brakuje  środków w szkołach. Środki z Ministerstwa 
Sportu idą do Województwa. Środki szwajcarskie to 1 mln 600 tys. zł. To 
spowoduje większe koszty utrzymania mieszkańców w kolejnym roku. Radny 
poruszył kwestię utrzymania pływalni. Pływalnia byłaby o połowę tańsza, gdyby 
wybudowano za 15 mln zł. W Karlinie utrzymuje się 5 zakładów pracy a w 
Białogardzie za co ludzie kupią bilet. Będzie głosował za tą uchwałą. W 
Białogardzie 90% budynków komunalnych to ruina. Należy ustalić priorytety w 
tym mieście – praca i mieszkania, ale nie tak jak to jest z żoną Burmistrza.  

W.Czurko – stwierdził, że szkoda zdrowia Pana Przewodniczącego, bo wzorem 
Pana K.Sosnowskiego można znaleźć się w szpitalu. Radny zgłosił wniosek 
formalny o zamknięcie dyskusji. 

A.Gajlewicz – stwierdził, że zgodnie ze statutem wypowiada się raz, bo nie ma 
polemiki. Inni też chcą się wypowiedzieć. 

 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o zamknięcie dyskusji, 

który przegłosowano: za-9, przeciw-5, wstrzymało się-0. Wniosek przeszedł. 
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Przegłosowano projekt uchwały: za–11,  przeciw-3 , wstrzymało się–0. 
Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/474/10. 

 
h) zmieniająca uchwałę w sprawie podjęcia realizacji inwestycji 

polegającej na przebudowie ulic Asnyka, Curie-Skłodowskiej i 
Polnej w Białogardzie – druk J, 

Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
 
Opinie Komisji: 

1) Budżetu - pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
2) Infrastruktury - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
3) Edukacji – pozytywna (za-4, przeciw-0, wstrzymało się-1) 

 

Przegłosowano projekt uchwały:  za–13,  przeciw-0 , wstrzymało się–1. 
Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/475/10. 

 
 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę od godz. 15.14 do godz. 15.20. 
Po przerwie wznowiono obrady. Na sali nie było radnego S.Hatłasa, A.Świrko i 
K.Sosnowskiego. 

 
 
i) o zmianie uchwały budżetowej na 2010 rok - druk G, 

Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
 
Opinie Komisji: 

1) Budżetu - pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
2) Infrastruktury - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Turnik – pytał, która z komisji zajmowała się tym projektem, że będzie 

zmieniony system zasilania w SP Nr 5. W P Nr 3 też są roboty dodatkowe. 
Będzie głosował przeciw. Radny prosił o rozliczenie wszystkich kwot powyżej 
100 tys. zł. 

Przegłosowano projekt uchwały:  za–9,  przeciw-0 , wstrzymuję się–2. 
Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/476/10. 

 
j) udziału Miasta w pokryciu wydatków Policji – druk L, 

Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
 
Opinie Komisji: 

1) Budżetu - pozytywna (za-4, przeciw-1, wstrzymało się-0) 
2) Infrastruktury - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
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Przegłosowano projekt uchwały :   za –14  (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/477/10. 

O godz. 15.50 wyszedł A.Gajlewicz.  
 
k) o zmianie uchwały budżetowej na 2010 rok - druk Ł, 

Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
 

Opinie Komisji: 

1) Budżetu - pozytywna (za-4, przeciw-1, wstrzymało się-0) 
2) Infrastruktury - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – pytał kiedy Burmistrz dokona dopłaty dla spółki ZKM? Prosił, aby 

wszyscy pracowali tak, aby przyjąć dzieci od 1 września. Należy przypatrzeć się 
i w formie nagród wyróżnić osoby pracujące ponad 12 godzin, które przyczyniły 
się do otwarcia placówek. 

J.Turnik – stwierdził, że ten projekt można było złożyć w terminie. 
Burmistrz – powiedział, że jest jeszcze czas, będą dwie sesje. 
 

Przegłosowano projekt uchwały:   za – 13 (jednogłośnie). 
Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/478/10. 

 
l) informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Białogard oraz 

planów finansowych miejskich instytucji kultury za pierwsze 
półrocze 2010 r.  – druk C, 

Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
 
Opinie Komisji: 

1) Budżetu - pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
2) Infrastruktury - pozytywna (za-5 jednogłośnie) 
3) Edukacji – pozytywnie(za-1, przeciw-0, wstrzymało się-2) 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – jeśli z subwencji nie otrzymamy środków to są obawy.  
Burmistrz - Do planu brakuje 7%, subwencja jest na poziomie 43%, ale to 

niezależne wpływy dochodowe. 
J.Harłacz - Skąd Burmistrz weźmie brakujące środki? 
Burmistrz – nie będzie cięć, pewnych zadań nie realizujemy. Cały czas 

próbujemy oszczędzać. Nie ma zagrożenia w stosunku do tych inwestycji, które 
mają być ukończone. 

J.Harłacz – pytał w jaki sposób będziemy utrzymywać nasze jednostki? Podatki 
trzeba będzie podnieść maksymalnie. Jak się ma oszczędność do kolejnego 
zakładu budżetowego WTZ? 

T.Szwed – za I półrocze była nadwyżka? 
Burmistrz - Nie wpłynęły faktury za wykonany. 
J.Leszczyk – pytał czy po stronie dochody podatek, wykonanie sprzedaży działek 

zależy od aktywności urzędników. Prosił o uzasadnienie płatności dla kuratora. 
Kolejna sprawa to mieszkania socjalne. 

Burmistrz – jak sprzedamy obiekt na Zamojskiego to koszty się zwrócą. 
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Przegłosowano projekt uchwały: za – 12 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/479/10. 
 
ł) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu miasta – druk F, 
 
Punkt został zdjęty z porządku Sesji. 
 
m) utworzenia  miejskiej  jednostki  budżetowej – Warsztat Terapii 

Zajęciowej – druk M, 
Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
Walerian Ławnikowski, radca prawny UM – wyjaśnił, że pracownicy będą 

podlegać pod ustawę o pracownikach samorządowych. Burmistrz ogłosi konkurs 
na dyrektora. 
 
Opinie Komisji: 

1) Budżetu - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
2) Infrastruktury - pozytywna (za-3, przeciw-1, wstrzymało się-0) 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
W.Czurko – podziękował Burmistrzowi za to, że na apel tych osób zareagował 

pozytywnie. Odnosząc się do tego, że WTZ będą umieszczone w MDK stwierdził, 
że to nie jest obiekt właściwy. 

T.Szwed – pytał ile będzie Miasto kosztowało przeniesienie WTZ? 
Burmistrz – stwierdził, że nie ma symulacji, będą rozmowy z Panią Prezes, aby 

do czasu sprzedaży budynku warsztaty tam funkcjonowały. 
B.Stanczewski – powiedział, że gdyby budynek został szybko sprzedany taka 

możliwość zaistnienia jest w MDK. 
J.Zięcik – pytała co z okresem przejściowym, co dotychczasowymi pracownikami? 
Kierownik SI „Unia” – wyjaśniła, że to nie będzie dodatkowy wydatek dla Miasta, 

przez 14 lat WTZ nie kosztowały ani 1 zł. Zakłada, że będzie to umowa 
trójstronna. 

S.Purol – stwierdził, że należy podjąć rozmowy o 2 miesiące dodatkowej opieki 
przez Unię. Radny pytał o przejęcie zakładu a nie tworzenie nowego. 

Kierownik SI „Unia” – powiedziała, że Unia jest  świadoma tego, te 2 miesiące nie 
będą przeszkodą. 

J.Turnik – poruszył sprawę szybkiej decyzji, pytał Skarbnika o konsekwencje, 
która nie wiedziała tydzień temu nic na ten temat. 

J.Leszczyk – stwierdził, że tam są osoby wymagające opieki. Zaproponowano 
jedno rozwiązanie a nie ma innych form. Mogą funkcjonować jako koło 
Polskiego Stowarzyszenia. Radny zaniepokojony jest tym, że stwarzamy 
kolejną jednostkę budżetową. Tych czynności trzeba wiele uczynić. Potrzebne 
są symulacje przy każdym wariancie. Proponował przedyskutować ten temat. 
Może należy pomóc dopełnić tych formalności. 

Kierownik SI „Unia” – powiedziała, że w innych Miastach są jako jednostki 
organizacyjne i doskonale funkcjonują. 

J.Harłacz – powiedział, że nie chcemy, aby to był kolejny zakład budżetowy. Tu 
należy zabiegać o środki a nie dokładać na koszty Miasta. Jest za pomocą ale 
niekoniecznie kosztem tworzenia kolejnego zakładu budżetowego. Proponował 
wypracować wspólne stanowisko w tej sprawie. 
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W.Czurko – powiedział, że WTZ to nie jest kula u nogi. Kulą u nogi może być 
któraś ze szkół, radni. Ciężko jest założyć stowarzyszenie. Miasto na tym nie 
traci a raczej zyska. 

J.Harłacz – proponował przeanalizować inną formę działalności. Wszystkie WTZ 
mieszczą się przy kimś. Nie ma trudności założenia stowarzyszenia, a wówczas 
można pozyskiwać środki. Radny nie jest przeciwko, ale uważa, że to trzeba 
przedyskutować. 

K.Jarosz – zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji. Poparł taką 
inicjatywę. 

 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek formalny o zakończenie dyskusji: 

za-8, przeciw-3, wstrzymało się-2. Wniosek przeszedł. 
 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę od godz. 17.20 do godz. 17.30. 
Po przerwie wznowiono obrady.  

Przegłosowano projekt uchwały: za–11,  przeciw-2, wstrzymało się–0. 
Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/480/10. 

 
n) utworzenia w szpitalu i zakładach pomocy społecznej w 

Białogardzie odrębnych obwodów głosowania w wyborach do rad 
gmin, rad powiatów i sejmików województw oraz wyborach wójtów, 
burmistrzów i prezydentów  miast, zarządzonych na dzień 21 
listopada 2010 r. oraz ustalenia ich numerów i granic – druk N. 

Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
 

Opinie Komisji: 

1) Infrastruktury - pozytywna (za-4 jednogłośnie) 
 

Przegłosowano projekt uchwały: za–13 (jednogłośnie). 

 Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/481/10. 
 

 o) podziału miasta Białogard na okręgi wyborcze dla wyborów do 
Rady Miejskiej Białogardu i stałe obwody głosowania w wyborach do 
rad oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu do Rady 
Miejskiej Białogardu – druk O  

Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta 
 
 

Przegłosowano projekt uchwały:   za–13 (jednogłośnie). 

Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/482/10. 
 
Ad 3 Informacja Burmistrza o stanie bazy i zamierzeniach związanych z 

rozwojem sportu. 
Przedstawiła: Marta Grabczyńska, Naczelnik Wydz. EKP 
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Ad 4  Sprawy organizacyjne Rady: 
       Radni otrzymali informacje z działalności komisji stałych Rady w 2010 roku, 
stanowiące załącznik do protokołu. 
Przewodniczący Rady – poinformował o terminach najbliższych sesji: 
20 października 2010 r. i 10 listopada 2010 r. 
 
Ad 5  Wnioski, informacje i oświadczenia. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – oświadczył, że rano występował w różowej koszuli, z której zostały 

tylko guziki. Rademu nie podoba się, gdy radny mówi, iż sprzedał części 
dziecka na organy i wyzywa wulgarnie od „różnych”. Dzisiaj wykorzystał siłę 
przeciwnika. Ma prawo do obrony koniecznej. 

K.Jarosz – poruszył sprawę potrzeby montażu bankomatów na oś. Kołobrzeskim, 
powstania punktu aptecznego, punktu świetlnego na ścianie bloku na ul. 
Komara, gdzie jest biblioteka, ponieważ jest bardzo ciemno a chodzą ludzie 
starsi. Co ze zmianą trasy autobusów ZKM? 

J.Leszczyk – poinformował, że jest przykro, że na ostatnich posiedzeniach 
pracuje w radzie za dyżurnego. Brak szacunku innych radnych, aby być do 
końca sesji. Zwrócił uwagę, aby przyszła rada nie zarzuciła nam arogancji. Nie 
należy wiązać rąk przyszłej radzie podejmując uchwały o dużych 
inwestycjach. Dlatego tak głosował w sprawie basenu.  

J.Turnik – przypomniał incydent, który miał miejsce na sali niedawno. Agresja na 
korytarzu rozpoczęły się tutaj na sali obrad przez Przewodniczącego Rady. 

Przewodniczący Rady – stwierdził, że obarczenie go tym jest nadużyciem. Radny 
ma cel zdyskredytować przewodniczącego. To absurd, aby miał jakiś wpływ. 
Przewodniczący Rady nie jest matką tylko przerwał wulgarne wystąpienie 
radnego. 

J.Turnik – oświadczył, że J.Harłacz podszedł do Przewodniczącego, aby wyjaśnić 
sytuację na sesji. W tym momencie K.Sosnowski powiedział, że nie warto 
rozmawiać z radnym J.Harłaczem, doszło do szarpaniny i to było powodem 
dalszych zdarzeń. 

Przewodniczący Rady – powiedział, że do bójki nie doszło w miejscu rozmowy, 
tylko w innym miejscu. 

 
 
Ad 6 Informacja Burmistrza Miasta z działalności między sesjami oraz z 

wykonania  uchwał Rady Miejskiej. 
  Przedstawił: Zbigniew Raczewski, Burmistrz Miasta dodał, że remont 

wiaduktu został przedłużony zgodnie z pismem Znak ZZDW 
2/WS/4140/306/2010 z dnia 24 września 2010 r. Zachodniopomorskiego 
Zarządu Dróg Wojewódzkich w Koszalinie, stanowiącym załącznik do protokołu. 
 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
S.Purol – pytał o realizację Parku Orła Białego? 
Burmistrz – powiedział, że nie ma wpływu na stronę partnerską, oczekuje na 

termin spotkania. 
T.Szwed – stwierdził, że projektant ulic Noskowskiego, 1 Maja i Krakowskiej robił 

znaki bez głowy. Ponadto zabudowano skrzynkę elektryczną od Połczyńskiej. 
Burmistrz – wyjaśnił, że ul. Noskowskiego firma ustawi znaki. Projektant na głosy 

mieszkańców zlikwidował i przeniósł słup. ZE przeniesie skrzynki. 
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K.Skoczyk – poruszył sprawę dokończenia ul. Chopina i Elbląskiej. Prosił o 
zamontowanie progów ograniczających prędkość. Ponadto przy ul. Moniuszki 
62 i 64 wystają płyty chodnikowe, prosił aby poprawić. 

S.Purol – wystąpił w sprawie oświetlenia ul. Jagiełły. Radny prosił także o 
wyrównać pobocza ulic, których nawierzchnie są z płyt. 

 
 
 
Ad 7 Interpelacje i pytania radnych oraz odpowiedzi na poruszone w 

nich sprawy. 
 W okresie międzysesyjnym  nie wpłynęły interpelacje i pytania. 
 
 
Ad 8 Zamknięcie Sesji.     
 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 18.00 Przewodniczący Rady 
wypowiedział formułę: „Zamykam  obrady LXVIII  Sesji Rady Miejskiej w 
Białogardzie”. 
 
Protokołowała: M.Zimmer 
 

 

Przewodniczący Rady 

 Sławomir Domański 

 


	Przegłosowano projekt uchwały:   za – 16 (jednogłośnie).                      Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/468/10.
	Przegłosowano projekt uchwały:  za–15,  przeciw-2, wstrzymało się–0. Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/469/10.
	Przewodniczący Rady ogłosił przerwę od godz. 13.55 do godz. 14.05.
	Przegłosowano projekt uchwały :   za – 13 (jednogłośnie).
	Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/472/10.
	Przegłosowano projekt uchwały:   za –11 (jednogłośnie).
	 Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/473/10.
	Przegłosowano projekt uchwały: za–11,  przeciw-3 , wstrzymało się–0. Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/474/10.
	Przegłosowano projekt uchwały:  za–13,  przeciw-0 , wstrzymało się–1. Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/475/10.
	Przewodniczący Rady ogłosił przerwę od godz. 15.14 do godz. 15.20.
	Przegłosowano projekt uchwały:  za–9,  przeciw-0 , wstrzymuję się–2. Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/476/10.
	Przegłosowano projekt uchwały :   za –14  (jednogłośnie).
	Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/477/10.
	O godz. 15.50 wyszedł A.Gajlewicz. 
	Przegłosowano projekt uchwały:   za – 13 (jednogłośnie).
	Przegłosowano projekt uchwały: za – 12 (jednogłośnie).
	Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/479/10.
	Przewodniczący Rady ogłosił przerwę od godz. 17.20 do godz. 17.30.
	Przegłosowano projekt uchwały: za–11,  przeciw-2, wstrzymało się–0. Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/480/10.
	Przegłosowano projekt uchwały: za–13 (jednogłośnie).
	 Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/481/10.
	Przegłosowano projekt uchwały:   za–13 (jednogłośnie).
	Rada podjęła uchwałę Nr LXVIIII/482/10.

